
 

18-20.04.2018 
ПЪТУВАЩ СЕМИНАР 
В навечерието на новонастъпващата пролет, катедра „Икономика и 

управление на строителството“ провежда своя традиционен, пътуващ 

семинар, под ръководството и организацията на доц. д-р Петко Монев и 

гл. ас. д-р Тодор Райчев. В продължение на три дни, студентите от 

специалностите „Икономика на строителството“, „Икономика на 

недвижимата собственост“ и „Бизнес икономика“ имат възможността да 

посетят няколко природни забележителности и паметници на 

културата, както и да се запознаят с индустриалните и иновативни зони 

на общините Стара Загора и Бургас, в това число и проблемите по 

тяхното благоустрояване.  Събитието се състоя на 18, 19 и 20 април, 

предоставяйки на студентите възможността да отправят въпроси, 

съобразно тематиката на дискусиите, също така да се запознаят с 

основните въпроси от естеството на местното управление, 

териториалното устройство, организацията на труда и финансовите 

препятствия пред общините. 
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 Ден първи 

„Престиж-96“ АД 
Първият ден от пътуващата практика отвежда 

ентусиазираната група в завода за захарни изделия на фирма 
„Престиж 96“ АД, ситуиран в гр. Велико Търново, с 
изпълнителен директор г-жа Дарина Стоянова. Студентите са 
посрещнати от г-жа Магдалена Сергиева – директор на отдел 
„Човешки ресурси“, г-н Пламен Тодоров – директор Дирекция 
„Покупки и Качество“, г-жа Мая Иванова – мениджър 
„Оперативно планиране“, г-н Емил Петров – мениджър 
„Производство“, г-жа Наталия Николова – специалист 
„Обучение и развитие“, както и г-жа Анна Попова – специалист 
„Човешки ресурси и Администрация“. 

Ръководството представя на вниманието на своите 
гости мултимедийна презентация, проследяваща 
учредяването и развитието на компанията.  

Сред коментираните проблеми и въпроси се нареждат 
новата иновативна гама продукти на компанията, касаеща се 
от една страна до плодово-протеинови барове, под името 
FRUNU, а от друга – енергийните барове 100% POWER. 
Първият от изброените печели на предприятието позиция в 
топ 4 на най-значителните нови продукти от категория 
„Здравословни храни“ на изложението ANUGA в Кьолн през 
2017 г., а вторите са насочени към целевата група межу 18 и 
30 години, разходваща най-много енергия, респективно 
нуждаеща се от такава. 

Коментираната Wellness серия се отнася в две 
направления – от една страна бисквити и вафли без добавена 
захар, а от друга страна функционални бисквити със 
„суперсъставки“ като зелен чай на прах, матча, пробиотик, 
колаген и коензим, киноа, гинко билоба и Q10.  

Сред високо-технологичното им портфолио се 
нареждат и продуктите им за диабетици, както и ръчно 
правените им рула. 

 

Предприятие «Престиж-96» АД 
 
 



Д Е Н  1  

„ П Р Е С Т И Ж - 9 6 “  А Д  

 

С Т У Д Е Н Т И Т Е  О С Т А В А Т  О Ч А Р О В А Н И  

О Т  В Ъ З М О Ж Н О С Т И Т Е ,  К О И Т О  

Ф И Р М А Т А  П Р Е Д Л А Г А  З А  П Л А Т Е Н  

С Т А Ж ,  К А К Т О  И  Ф А К Т Ъ Т ,  Ч Е  Н А Й -

Д О Б Р И Т Е  С Р Е Д  С Т А Ж У В А Щ И Т Е  

П О Л У Ч А В А Т  П Р Е Д Л О Ж Е Н И Е  З А  

П О С Т О Я Н Н А  Р А Б О Т А .  

Д Р У Ж Е С Т В О Т О  Е  И Н И Ц И А Т О Р  Н А  

П Р О Г Р А М А Т А  „ А К А Д Е М И Я  –  

Б Ъ Д Е Щ Е Т О  Е  Д Н Е С “ ,  К О Я Т О  С Е  

К А С А Е  Д О  Д Е Ц А Т А  Н А  

С Л У Ж И Т Е Л И Т Е  Н А  В Ъ З Р А С Т  

М Е Ж Д У  1 4  И  1 9  Г О Д И Н И ,  К О И Т О  

С Л Е Д В А  Д А  Р А З В И Я Т  И  

У С Ъ В Ъ Р Ш Е Н С Т В А Т  З Н А Н И Я Т А  С И  В  

С Ф Е Р А Т А  Н А  

К О М У Н И К А Ц И О Н Н И Т Е  И  

П Р Е З Е Н Т А Ц И О Н Н И Т Е  У М Е Н И Я .  

Д Н И Т Е  З А  Б Е З О П А С Н О С Т ,  В  

К О И Т О  П Р Е Д С Т А В И Т Е Л И  Н А  

А В Т О Р И Т Е Т Н И Т Е  П Р О Ф Е С И И  К А Т О  

П О Ж А Р Н И К А Р  И Л И  П О Л И Ц А Й  

И З Н А С Я Т  Л Е К Ц И И  Н А  Д Е Ц А Т А  С А  

М Е Р О П Р И Я Т И Я ,  Н Е И З М Е Н Н А  Ч А С Т  

О Т  С О Ц И А Л Н О  Н А С О Ч Е Н А Т А  

И Н И Ц И А Т И В А  Н А  К О М П А Н И Я Т А  

К Ъ М  Н Е Й Н И Т Е  С Л У Ж И Т Е Л И .  

 

 

  

 

С Е Р Т И Ф И Ц И Р А Н А  П О  

I S O : 9 0 0 1  И  I S O : 2 2  

0 0 0 ,  К О М П А Н И Я Т А  Е  

О Т Л И Ч Е Н А  З А  Д В Е  

П О Р Е Д Н И  Г О Д И Н И  В  

К А Т Е Г О Р И Я  

„ У С Т О Й Ч И В О  Б И З Н Е С  

Р А З В И Т И Е ,  К А Ч Е С Т В О  

И  И Н О В А Ц И И “ .  

 

 

 

Снимка на Пътуващия Семинар 



 

ДЕН 1 

ПЪТУВАЩ СЕМИНАР 
КУЛТУРНИ ЗАБЕЛЕЖИТЕЛНОСТИ 
Малко по-рано същия ден, студентите имат възможност да посетят 
историческата забележителност „Мадарски конник“, където да 
заимстват от енергията на българското културно наследство. 

 
 
Първият ден от пътуващия семинар приключва в гр. Елена, където 
студенти и преподаватели имат възможността да дискутират 
натрупаният през деня опит, както и евентуални бъдещи проекти, в 
атмосферата на възрожденски комплекс „Усоето“. Сред 
емблематичните моменти от вечерта се нарежда и традиционната 
хайдушка носия, с която доц. д-р Петко Монев изненада и впечатли 
както студентите, така и домакините. 
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ОБЩИНА 
СТАРА ЗАГОРА 
С идването на следващия ден, групата се отправя към община Стара 

Загора, където следва да се проведе дискусия в заседателната зала, 

като представителите на домакините са адвокат Таньо Брайков – 

председател на Общински съвет Стара Загора и г-жа Красимира 

Чахова, заместник кмет на общината.  

Сред ключовите обсъждани теми се подреждат не само структурата 

на общинския съвет и неговото функциониране, но също така и 

други въпроси, отнасящи се до местното управление като 

взаимоотношения между съвета и областния управител, прокурор 

и административен съд. Отбелязват се и по-голямата част от 

постоянните комисии, заседаващи в общината, както и проблемите, 

които следва да се разглеждат и гласуват. 

На второ място изключителен интерес в студентите предизвиква 

размерът и разпределянето на общинския бюджет. За 2018 година, 

той възлиза на приблизително 100 млн лева, като следва да покрие 

поддържането а обществените сгради, читалищата и техническата 

инфраструктура, включително на територията на 51 села (Стара 

Загора е общината с най-голям брой села на територията си), също 

така издръжката на спортните клубове и общността на хората с 

увреждания, на които се дава възможност да работят. 

Индустриална 
зона  

Общ устройствен 
план 

Общински съвет 

Разпределение 
на бюджет 

Приоритетни 
направления 

ОБЩИНА СТАРА 
ЗАГОРА 

 

 

 



СТАРА ЗАГОРА 

 

Студентските въпроси са провокирани от наболелите и актуални проблеми като 

програми за стимулиране на младите, с цел намаляване на миграцията към по-

големите градове, респективно обезлюдяването на по-малките, чрез създаване на 

регионални диспропорции.  

Интерес за преподавателите предизвиква общият устройствен план, последно 

утвърден през 2012 година и текущите промени в него, както и начините за 

комуникация и взаимодействие с общинската администрация.  

Най-обсъждан обект е новоизграждащата се индустриална зона „Загоре“ в 

областта, където към момента тече структуриране на терена, който е предназначен за 

развиване на производствени дейности. Представителите на общината потвърждават 

интерес от чуждестранни инвеститори, в това число и няколко логистични фирми.  

Към момента ръководството се концентрира върху използване на оперативните 

програми със средства от Европейския съюз, бранейки политиката си на не повишаване 

на местните данъци и такси. Разисква се проект за предоставяне на социални жилища 

на нуждаещите се, както и интегрирането на същите в пазара на труда.  



Д Е Н  2  

С Т А Р А  З А Г О Р А  

 

Студентите проявяват интерес към начина на 

формиране на бюджета, който следва да 

бъде предвиден за спортната дейност на 

територията на общината, съответно г-жа 

Чахова обясни, че общината няма възможност 

да финансира клубовете от бюджета и с оглед 

на това, единственото, което предлага на 

спортистите са бази за безвъзмездно 

ползване.  

Сред приоритетите за предстоящото 

благоустрояване на града са развитието на 

малките райони и културното наследство, в 

това число неолитните селища и единствения 

по рода си Музей на религиите. Може да се 

отчете затрудняване на строителните 

инвестиции и проекти, с оглед на спирането на 

СМР, в случай на открити старинни ценности 

или артефакти. 

Същият ден студентите имат възможността да 

посетят архитектурно-музеен резерват 

Арбанаси, както и манастирът, разположен в 

сърцето на комплекса.  

Обиколката приключва в комплекс Свети Влас, 

хотел „Райка градина“, където групата има 

възможност да отпочине и подготви въпроси за 

предстоящия трети и последен ден. 

В знак на признателност, студентите съставиха 

и връчиха тържествено в навечерието на 

втората вечер от семинара, ода, описваща 

впечатленията от пътуването и изказваща 

благодарност към неговите организатори. 

Можете да добиете впечатление от текста, 

положен в края на настоящата статия. 

 

 

 

  

 

 

 

 



ДЕН 3 
ОБЩИНА 

БУРГАС 

 

Последният ден от семинара продължава в град Бургас, 

където след посещение в общината, студентите 

получават отговори на своите въпроси лично от 

заместник-кмета по финансите, бюджета и 

икономиката на община Бургас – г-н Красимир Стойчев.  

Дискутираните проблеми в навечерието на 

новонастъпващото лято, се обособяват в няколко групи – 

на първо място ясно очертаната тенденция в липсата на 

кадри, в това число и липсата на умения в младите хора, 

както и потребността от тяхното обучение и 

преквалифициране, на второ място сред въпросите, 

провокирали интерес де нареждат европейските 

програми, чрез които градът благоустроява своята 

урабнизационна среда (като бенефициент по 

множество европейски проекти, градът предоставя един 

космополитен европейски облик на своите граждани).  

Изключително коментирана проблематика и тук е 

индустриалната зона на града, която към момента е с 

90% заетост. Интерес предизвиква и предстоящата 

поддръжка на бизнес инкубатора, който до момента е 

финансиран с европейски средства, от тази година 

предстои да се самоиздържа/финансира по друг начин. 

 

Опорни точки в дискусията са 

традиционните обсъждания 

относно дейността на 

общинските предприятия, 

сглобяването на бюджета, 

финансовата отчетност и контрол 

на системата, както и местните 

данъци и такси. 

Открояващи се тематики остават 

планът за преустройството на 

наличните към момента 7 

пристанища на територията на 

общината, както и предстоящите 

екологични промени. 

Студентите са и щателно 

запознати с настоящото мнение 

по вземането на решение 

относно изграждане на зелена 

зона, допълваща вече 

функциониращата синя такава. 

 



 

Ден 3 

Община Бургас 
След като през изминалата година мерките за 

изпускането на вредни емисии в атмосферата са 
извънредно затегнати, а срокът за покриване на новите 
критерии изтече именно прези месец Април 2018 година, 
в случай на несъответствие между допустимата норма и 
отчетената от специалистите – следва да се наложи 
сериозна санкция на нарушителя.  Именно поради тази 
причина подобряването на чистотата на въздуха следва 
да е приоритет за настоящата година, тъй като „Лукойл 
Нефтохим Бургас“ АД е сред основните й замърсители.  

Пътуването завършва с посещение на стария град 
в Несебър, където културният цикъл, започнал с 
„Мадарския конник“ се затваря и студентите имат 
възможност не само да приложат наученото в практиката 
и да се сближат по между си, но също така и да се 
докоснат до българската природа и своите корени.  

 

 

 

 

 

 

 

 

Материалът е разработен и оформен от 
Александра Колева – студентка в IV курс, специалност 
„Бизнес икономика“. 

 

Община Бургас 

 
 



 

 

ПЪТУВАЩ СЕМИНАР 

 

Проведе се априлски семинар пътуващ, 

Сбор на студенти и преподаватели интригуващ, 

Три дни общуване, 

Съпроводено с чиракуване, 

Обагрено от забавление, 

Съвместно организирано посещение, 

Не само за наука, но и развлечение, 

Мадарския конник беше старт на нашето приключение, 

Арбанаси ни посрещна в Богородичния храм с кратко бдение, 

Ден първи срещна ни с Престиж-завод, 

Въпроси валяха от студентския взвод, 

Представихме институцията подобаващо, 

Събитието беше разнообразяващо, 

Подейства на компанията ни приобщаващо, 

Ден втори отведе ни в Старозагорска община, 

Представена ни беше грандиозната й същина, 

Благоустройство, чест, традиции, 

Внимание и усмивка са нашите муниции, 

Еленските къщи възрожденски ни сплотиха, 

Свети Влас и Несебър в морска прегръдка ни обвиха, 

Бургаска община всички впечатли, 

Ръководството вниманието си ни отдели, 

С порядки и проекти ни запозна, 

Академична чест в нас припозна, 

За знания жадна група, 

Въпроси задава без пролука, 

В същността да вникне, 

Семето на знанието, посято да поникне, 

Всички забавляваха се безкрайно, 

Благодарим на преподавателите всеотдайно, 

Катедра "ИУС" вярва в своите студенти, 

Приятели и ментори са нашите доценти, 

Ние сме най-малките фрагменти, 

Най-обгрижваните градивни елементи, 

Доцент Монев и доктор Райчев отделиха време, 

С нас разходиха се с желание и без бреме, 

Опит ценен, придружен от радост, 

Спомен вечен, белязан от студентска младост! 

 

 

 

Варна        Александра 

20.04.2018 г.       Колева 
 


